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Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Holger Larsen: Jeg foreslår, at lovforsla- 
get henvises til et udvalg på 17 medlemmer. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Formanden: Der er ikke mere på dags- 
ordenen. 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, torsdag den 17. november, kl. 13 med 
følgende dagsorden: 

1) Valg af 2 medlemmer til i-eprcesentantskabet 
for Færøernes Realkreditinstitut. 

2) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående: 

Forslag til lov om ændring i folkeforsik- 
ringsloven. (Vedrørende en appelinstans 
for invalideforsikringsretten). 

3) Tredie behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
lønninger og pensioner for lærere ved 
folkeskolen på Færøerne. 

4) Tredie behandling af: 

Forslag til lov om en særlig ydelse til 
alders- og invaliderentemodtagere m. fl. 

5) Første behandling af: 

Forslag til lov om midlertidige bestem- 
melser vedrørende påligningen af ind- 
komst- og formueskat til staten. 

6) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændringer i lov om 
præmiering af opsparing. 

7) Første behandling af: 

Forslag til lov om afgift af gevinster ved 
lotterispil m. v. 

Mødet hævet kl. 1350. 

21. møde.  

Torsdag den 17. november Id. 13. 

Formanden: Udvalget angående forslag til 
lov om forlængelse af lov om bortsalg af 
visse brugte personmotorkøretøjer har af- 
givet betænkning over nævnte lovforslag. 
Eksemplarer vil blive omdelt. 

Det er meddelt mig, at det ærede med- 
lem hr. Jørgen Jørgensen (Ullefup) ønsker 
at udtræde af udvalget angående forslag til 
lov om voldgift i arbejdsstridigheder, der 
truer omfattende samfundsinteresser. Til at 
indtræde i det nævnte udvalg i stedet for 
Jørgen Jørgensen (Ullerup) har vedkom- 
mende gruppe udpeget Adolph Sørensen, 
som herefter er valgt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 2 medlemmer til repræsentantskabet 
for Færøernes Realkreditinstitut. 

(Jfr. tidenden sp. 726). 

Valgt blev: P. M. Dam og Johan Poulsen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende forslag til lov om ændring i folkeforsik- 
ring sloven. (Vedrørende en appelinstans fog, 
invalideforsikringsretten). 

Valgt blev: Holger Larsen, Kaj Andresen, 
Boye Hansen, Jens Hansen, Urban Hansen, 
Lund Jensen, Aage Knudsen, Edel Saunte, 
Krogh, Søren Andersen, N. Chr. Christensen, 
Lorentzen, Helga Pedersen, Ilanne Budtz, 
Bruun de Neergaard, Gertie Wandel og 
Johs. Christiansen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om lønninger og pensioner for 
lærere ved folkeskolen på Færøerne. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
966). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 113 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om en 
særlig ydelse til alders- og invaliderentemod- 
tagere m. fl. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
828). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Udvalgets ordfører (Kaj Andresen): Jeg 
skal på udvalgets vegne anbefale at stemme 
for lovforslaget her ved tredie behandling. 

Ragnhild Andersen: Den højtærede social- 
minister udtalte ved dette lovforslags an- 
den behandling sin forventning om, at 
kommunisterne nok ved tredie behandling 
ville stemme for eengangstillægget til rente- 
modtagerne. Deri har ministeren ganske 
ret. Kommunisterne vil stemme for dette 
lovforslag om den sædvanlige eengangshjælp, 
selvom vi ikke finder det tilfredsstillende, 
at man forkastede vort forslag om en for- 
doblet eengangsydelse til rentemodtagerne. 
Kommunisterne kan ikke i en tid, hvor det 
regner med prisstigninger på de almindelige 
forbrugsvarer, stille sig så ligegyldigt over- 
for de vanskeligheder, der herved er opstået 
for rentemodtagerne, som de øvrige politiske 
partier tilsyneladende gør det, og derfor vil 
jeg gerne spørge ikke alene den socialdemo- 
kratiske ordfører for udvalget, men også 
repræsentanterne for de øvrige politiske par- 
tier i udvalget: Når de nu ikke vil fordoble 
eengangstillægget, på hvilken anden måde 
vil del så imødegå rentemodtagernes be- 
rettigede ønsker om erstatning for de 
kolossale prisstigninger, vi oplever? For 

det kan vel ikke være tilfældet, at man over- 
hovedet ikke vil hjælpe dem, som med 
deres karrige rente skal klare sig under 
sådanne prisstigninger? 

Socialministeren (Strøm): Jeg er altså i 
den lykkelige situation at kunne takke hele 
folketinget for venlig tilslutning til lovfor- 
slaget. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 116 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om mid- 
lertidige bestemmelser vedrørende påligningen 
af indkomst- og formueskat til staten. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 641, 
fremsættelsen i tidenden sp. 881). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Hans Knudsen: Det her foreliggende for- 
slag til den årlige ligningslov betyder lige så 
lidt som sine forgængere nogen større om- 
lægning af beskatningsreglerne, men inde- 
holder dog ikke færre end fem ændringer, 
hvoraf i hvert fald de tre er reelle ændringer 
i de bestående regler. 

For det første de nye og udvidede be- 
stemmelser om skattenedsættelse for skatte- 
ydere over 65 år, for det andet de nye 
regler for beskatningen af tilflyttere fra 
udlandet, de såkaldte udlandsdanskere, og 
arbejdere, der vender hjem fra andre lande, 
og for det tredie en lempelse i reglerne for 
beskatningen af bidrag til plejebørn. De 
øvrige to foreslåede ændringer drejer sig om 
en forlængelse af vedligeholdelsesbestem- 
melserne for en- og tofamilieshuse og om 
en mindre begrænsning i reglerne om lettel- 
ser for nyetablerede. De tre første ændrin- 
ger er udtryk for en imødekommenhed 
overfor bestemte grupper af skatteydere, 
som ikke har været helt 홢 ja, man kan 
vist godt sige fair behandlet af skattelov- 
givningen, men for hvilke man ikke tid- 
ligere har kunnet finde frem til lignings- 


